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SESSIÓ: 5a TAULA CIUTADANA PACTER PER LA RONDA 

Dia: dimecres 21 de maig Hora: 18.00h Lloc: Seu del Districte d’Horta-Guinardó  

 
 
Objectiu de la sessió 
 
Aquesta sessió té per objectiu presentar i debatre els primers esquemes i criteris que hauran de tenir-se en compte 
en la redacció del projecte executiu d’urbanització entre av. Vallcarca i la Fase 1. 
 
Assistència 
 
Ajuntament de Barcelona (11): 
1. Lluis Rabell, Regidor del Districte d’Horta-Guinardó 
2. Anna de Palau, Gerent del Districte d’Horta-Guinardó 
3. Rodrigo Reyero, Conseller del Districte d’Horta-Guinardó 
4. Gerard Corrigüelas, Direcció de Serveis a les Persones i al Territori Districte d’Horta-Guinardó 
5. Maria Buhigas, Arquitecta en Cap 
6. Sergi Jodar, Departament de Projectes Urbans 
7. Gerard Lillo, Cap del Departament de Participació d’Urbanisme 
8. Jèssica Pujol, Departament de Participació d’Urbanisme 
9. Pablo Ramons, GMD BeC 
10. Xavier Simó, GMD ERC 
11. Susana Clerici, GMD PP 

 

Ciutadania, entitats i col·lectius (5):  
1. A.A., Ass. Memòria Taxonera 
2. Ll. C., Ass. veïns Taxonera 
3. M.J.C., Ass. veïns Taxonera 
4. A. B., Ass. Festes Taxonera - Mas Falcó – Penitents 
5. M. G., AVV Sant Genís 

 

Nombre total de persones no municipals assistents: 5 (2 dones i 3 homes) 

 
En aquest document es recull un resum dels principals temes tractats, aportacions i acords de la sessió si bé no constitueix una transcripció 
literal de les intervencions. 

 
 
Ordre del dia 
 
1. Benvinguda, a càrrec Lluis Rabell, Regidor del Districte d’Horta-Guinardó 
2. Presentació treballs tècnics, a càrrec de Maria Buhigas, Arquitecta en Cap 
3. Torn obert de paraules 
4. Tancament de la sessió 
 
 
Acords de la sessió 
 
» Validació del plantejament de la proposta presentada per tal de poder seguir treballant en la redacció del 

projecte d’urbanització. 
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Desenvolupament de la sessió 
 
1. Benvinguda  
El Regidor Lluis Rabell dona la benvinguda a totes les persones assistents i explica que l’objectiu de la sessió d’avui és 
presentar els treballs tècnics en relació amb la urbanització de la Ronda de Dalt entre l’av. Vallcarca i la Fase 1. 
 
2. Presentació treballs tècnics 
L’Arquitecta en Cap, Maria Buhigas, explica que el que es presenta avui és la feina que s’ha anat desenvolupant des 
de Projectes Urbans per tal de determinar uns criteris i primers esquemes a tenir en compte per l’elaboració del 
projecte executiu de la urbanització d’aquest àmbit. Recorda que la fase 1 de la Ronda, la cobertura i urbanització, ja 
ha estat executada entre el 2017 i 2018 i que el que parlem avui és el tram que va des de la Fase 1 a av. Vallcarca. 
 
Com a punt de partida inicial, destaca que ens trobem amb una part central, on hi ha el forat de la Ronda 
actualment, que fa 15m d’amplada i unes voreres molt estretes, sobretot a la part muntanya, on mesuren uns 2m 
d’amplada, i a la banda mar arriben a 4m d’amplada. 
 
Amb aquest punt de partida presenta el nou plantejament d’urbanització que es destaca per les següents 
característiques: 
 

- Rambla central de 15m d’amplada. 
- Laterals de la Ronda que esdevinguin carrers “normals” amb voreres prou amples, amb arbrat, etc.  
- Quatre nous àmbits i nodes d’estada amb activitats i usos d’acord amb els equipaments i usos del voltant. 

 
En aquest sentit, en primer lloc s’han mantingut reunions amb la direcció de l’Institut de la Vall d’Hebron i el 
Consorci d’Educació de Barcelona per tal de valorar la possibilitat de retirar la tanca actual de l’institut uns metres 
per tal de poder guanyar espai per la vorera. Tot i que això encara no està tancat sí que s’ha percebut una bona 
dinàmica de treball i s’albira un acord favorable per poder-ho dur a terme. En conseqüència, es treballa amb la idea 
que això serà possible i, per tant, es podrà ampliar la vorera de la banda muntanya que actualment és molt estreta. 
 
Pel que fa la millora de la connexió transversal dels carreres i la creació d’aquests nous espais d’estada, passa a 
explicar-los un a un: 
 

- Espai 1: davant del mercat, a la zona ja urbanitzada. Es on es proposa ubicar la guingueta demanda pel 
veïnat. 

- Espai 2: a l’alçada del carrer de Segur, es proposa la creació d’un espai més diàfan per ser més polivalent i 
donar opció a usos més diferenciats com festes, trobades, etc. 

- Espai 3: a l’alçada de la plaça Vall d’Hebron, on es proposa la instal·lació d’elements de calistènia i jocs 
infantils. 

- Espai 4: entre el Casal de Gent Gran de Penitents i el circuit de salut de la Vall d’Hebron, on es proposa un 
espai per afavorir la trobada entre gent gran.  

 
L’objectiu, doncs, es fomentar aquesta transversalitat i afavorir els usos d’acord amb els equipaments del voltant, 
així com ampliar al màxim les voreres dels laterals. 
 
Com a properes passes explica que es continuarà treballant amb el tema de la tanca de l’Institut per tal d’enretirar-la 
i intentar que la nova sigui més transparent a l’actual. I que, si la proposta que es presenta avui agrada, es 
continuarà treballant en aquesta direcció per tal d’avançar amb el projecte d’urbanització. 
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3. Torn obert de paraules 
En les pàgines que segueixen, en compliment de la normativa vigent en matèria de protecció de dades, les intervencions de la ciutadania 
s'anonimitzen, indicant les inicials del nom i cognoms de les persones que han intervingut. 

 
En general les persones assistents valoren positivament el nou plantejament d’urbanització i insten a l’Ajuntament a 
continuar amb aquesta direcció. Sorgeixen aportacions més de detall, i s’indica que un cop s’avanci en el projecte 
d’urbanització s’estudiaran, ara encara ens trobem en un punt molt inicial. Tanmateix, queden recollides aquí: 

- Es demana que l’espai 2 s’hi pugui posar una tarima de 10x10 per fer actes/festes així com dos punts de 
llum. 

- Es demana que es tingui en compte obrir les pistes de futbol i bàsquet de l’Institut, ja que es una demanda 
històrica. 

- Es demana que es contempli posar escultures. Es fa referència a una escultura en concret es parla d’una que 
hi ha al carrer Cordada (cadira-bou). 
 

Tot seguit des del veïnat es comparteix el seu desacord en la proposta de mobilitat, ja tractada en l’anterior reunió, 
on s’elimina un tros de carrer a contra sentit per tal d’entrar a la Taxonera. Comparteixen el següent document: 
 

 
 
En la proposta veïnal es manté el carril per poder fer el gir sense creuar la Ronda. Maria Buhigas respon que ho 
tornaran a estudiar, però a priori veuen que això suposa una pèrdua d’espai públic per al vianant quan tot el projecte 
té com a objectiu guanyar-ne. 
 
I sense més intervencions, finalitza la sessió a les 19:30h 
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Properes passes 
 

˗ A mesura que es facin avenços en el projecte d’urbanització s’informarà a la Taula Ciutadana. 
˗ S’informa que durant el mes de juny es convocarà una reunió informativa oberta a tota la ciutadania per 

explicar les obres d’estiu 2025 previstes a la Ronda. 
 
 
Document elaborat per: Jèssica Pujol 


